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نقل و انتقالات

سوژه

برای بازی تیم ملی با قرقیزستان

 قلعه نویی شرایط اصفهان را 
بررسی کرد

جلســـه بررســـی شـــرایط اصفهـــان بـــرای میزبانی از 
دیـــدار تیم ملی فوتبـــال ایران مقابل قرقیزســـتان در 
مرحلـــه ســـوم انتخابی جـــام جهانـــی ۲۰۲۶ با حضور 
امیـــر قلعه نویـــی ســـرمربی تیم ملـــی، برگزار شـــد. 
در این جلســـه  کـــه محمدرضا ســـاکت عضـــو هیأت 
رئیســـه فدراســـیون فوتبـــال، مهـــدی خراطـــی مدیر 
اجرایـــی تیم ملی، مســـئولان حراســـت فدراســـیون 
فوتبال، مدیـــر کل ورزش و جوانان اســـتان اصفهان، 
مســـئولانی از دو باشگاه ســـپاهان، ذوب آهن و هیأت 
فوتبال اســـتان نیـــز در آن حضور داشـــتند، شـــرایط 
مـــورد نیاز تیم ملی برای ســـفر به اصفهان، اســـکان و 
شـــرایط تمرینی پیش از دیدار برابر قرقیزســـتان مورد 

بررســـی قرار گرفت.
 قلعه نویـــی همچنین بـــا حضور در مجموعه ورزشـــی 
ملت باشـــگاه ذوب آهن از زمین چمن این ورزشـــگاه 
و ورزشـــگاه نقش جهان بازدید کرد. در این بازدید که 
معاونین باشـــگاه ذوب آهن اصفهـــان، علی طاهری، 
رئیـــس هیأت فوتبـــال اســـتان، مهـــدی آذربایجانی، 
مدیرعامـــل باشـــگاه ســـپاهان و محمدرضا ســـاکت، 
عضو هیـــأت رئیســـه فدراســـیون فوتبال نیـــز حضور 
داشـــتند، امیـــر قلعه نویـــی شـــرایط زمیـــن مجموعه 
ورزشـــی ملت را برای میزبانی از تیم ملـــی ایران مورد 

ارزیابـــی قرار داد.

قرارداد 4 ساله یک بازیکن با 
آلومینیوم

بهـــرام گـــودرزی، مدافع-وینگر ۱۹ســـاله آلومینیوم 
اراک کـــه فصل گذشـــته فرصت بـــازی در لیگ  برتر 
و جـــام حذفـــی را بـــه دســـت آورد و در هفته هـــای 
پایانـــی به ترکیب این تیم رســـیده بـــود، قراردادش 
بـــا این باشـــگاه را به مدت چهار فصـــل تمدید کرد. 
ایـــن بازیکـــن آینـــده دار کـــه در فصل اخیـــر ۱۰بازی 
زیر نظر ســـیدمجتبی حســـینی انجـــام داد و تجربه 
حضـــور در ذوب آهـــن را هم دارد، تصمیـــم به ادامه 
همکاری با باشـــگاه آلومینیوم اراک بـــه مدت چهار 
فصـــل دیگر گرفت. باشـــگاه آلومینیـــوم اراک پیش 
از ایـــن قـــرارداد امیر نوری، ســـیدمهران موســـوی، 
بهـــروز نوروزی فـــرد، محمدامین کاظمیـــان، میلاد 
بدرقـــه، امیـــن جهان کهن، شـــروین بـــزرگ، علی 
وطن دوســـت، ابوالفضـــل قنبری و محمـــد خلیفه 

را تمدید کـــرده بود.

 کنت و حصار همچنان بازیکن 
فولاد هستند

یکـــی از معضلات مدیران فـــولاد در نقل و انتقالات 
تابســـتانی فســـخ قرارداد نفرات خارجـــی این تیم 
محسوب می شـــود؛ فولاد که پارســـال خارجی های 
زیـــادی را در ترکیب خود داشـــت بـــا حضور یحیی 
گل محمـــدی تعدادی از ایـــن نفرات را در لیســـت 
مـــازاد قرار داد و بـــا وجود توافق هایی کـــه با یکی، 
دو نفـــر از بازیکنـــان خارجـــی صورت گرفتـــه هنوز 
دربـــاره ابراهیـــم حصـــار و کریســـتوفر کنـــت ایـــن 
اتفـــاق رخ نداده اســـت. کنـــت در ابتـــدای فصل 
گذشـــته لیگ برتـــر قرارداد ۲ ســـاله با فـــولاد امضا 
کـــرد و یک فصل دیگـــر از این قـــرارداد باقی مانده 
اســـت. ابراهیـــم حصار امـــا هنوز به ایـــران نیامده 
و دلیـــل ایـــن مســـأله هم عـــدم توافق بـــا مدیران 

باشـــگاه است.   

رونمایی از خرید تراکتور
مهاجـــم ۲۸ ســـاله کـــروات در حالـــی اولین جلســـه 
تمرینی خـــود را برگزار کرد کـــه او هفتمین خرید این 
فصل سرخپوشـــان تبریـــزی خواهد بود. اشـــتراکالی 
که فصل گذشـــته روی ۱۵گل در لیگ کرواســـی و تیم 
اسلاون تأثیر داشـــت، برای اولین بار، در آسیا فوتبال 
خود را ادامـــه خواهد داد. نکته جالـــب اینکه باتوجه 
به جدایی ارســـلان مطهری و مهدی عبدی، او نقشی 
پررنگ در تیـــم تراکتور خواهد داشـــت و  در رقابت با 
رحمـــان جعفری، بـــرای ورود به ترکیـــب اصلی تلاش 

کرد. خواهد 

آبشک در استقلال خوزستان ماند
تیم هـــای  در  بـــازی  ســـابقه  کـــه  آبشـــک  محمـــد 
ملوان بنـــدر انزلـــی، مس کرمـــان، دامـــاش گیلان و 
فـــولاد خوزســـتان را دارد، در پنجـــره نقـــل و انتقالاتی 
زمســـتانی فصل قبل از فولاد جدا شـــد و به اســـتقلال 
خوزستان پیوســـت و یکی از تأثیرگذارترین بازیکنان 
این تیم در راســـتای بقا در لیگ بیســـت و ســـوم بود. 
میودراگ بوژوویچ ســـرمربی آبی ها برای تقویت خط 
میانی خود، حســـاب ویژه ای روی تجربه و جنگندگی 
ایـــن بازیکن باســـابقه باز کرده اســـت که بـــا نظر وی 
نیز قـــرارداد محمد آبشـــک به مدت یـــک فصل دیگر 

با آبی پوشـــان  تمدید شـــد.

دیدار ایران و قرقیزستان در اصفهان برگزار می شود
تیـــم ملی فوتبـــال ایـــران در مرحله ســـوم انتخابی جـــام جهانـــی ۲۰۲۶ در روزهای 
۱۵ و ۲۰ شـــهریور بـــه ترتیب مقابـــل تیم های ملی قرقیزســـتان و امـــارات صف آرایی 
می کنـــد. با توجه به مرمت ورزشـــگاه آزادی که از هفته های گذشـــته در دســـتور کار 
شـــرکت توســـعه و تجهیز اماکن ورزشـــی قرار گرفته اســـت، میزبانی این استادیوم 
از دیـــدار ایـــران - قرقیزســـتان در هالـــه ای از ابهام قـــرار گرفت. در این بیـــن دیروز 
برنامه دیدارهای انتخابی جام جهانی ۲۰۲۶ در ســـایت کنفدراســـیون فوتبال آســـیا 
)AAA( قرار گرفت که بر این اســـاس ورزشـــگاه نقش جهـــان اصفهان به عنوان 
میزبان دیدار با قرقیزســـتان معرفی شد و شـــاگردان امیر قلعه نویی باید در اصفهان 

اولین دیدار خـــود را مقابل قرقیزســـتان میزبانی کنند.

گلایه  تند داور بازنشسته فوتبال به تاج

همرنگ: حال جامعه داوری ما خوب نیست
یاســـر همرنگ، داور بازنشســـته کشـــورمان 
در مراســـم تقدیـــر از داوران اســـتان تهـــران 
و آییـــن رونمایـــی از البســـه آنهـــا خطاب به 
مهـــدی تـــاج، رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال 
اظهار داشـــت: »گفته می شـــود داوری برای 
از اهمیـــت ویـــژه ای  فدراســـیون فوتبـــال 
برخـــوردار اســـت اما اینطـــور نیســـت و باید 
بگویم حـــال جامعه داوری ما خوب نیســـت 
و از نظـــر ذهنی فرســـوده هســـتند. پولی که 
در کل بـــه داوران پرداخـــت می شـــود اندازه 
یـــک بازیکن لیگ دســـته ۲ هم نیســـت. اما 
چـــرا داوران حـــق صحبت ندارنـــد و آنها را از 
مصاحبه محـــروم کرده اید؟ کمیتـــه داورانی 
انتخاب شـــده  اســـت که ۳ نفـــر از آنها حتی 

لیـــگ ۲ را هـــم ندیده اند و آیا با این شـــرایط 
بایـــد قبـــول کنیـــم بـــه داوری نـــگاه مثبتی 

وجود دارد؟«
بـــه تـــاج اضافـــه کـــرد:  همرنـــگ خطـــاب 
»متأســـفانه افـــرادی که زیرمجموعـــه داوری 
فدراســـیون فوتبـــال هســـتند، اطلاعـــات 
درســـتی به رئیس فدراســـیون نمی دهند اما 
بـــه عنـــوان رئیس، آنقـــدر باهوش هســـتید 
کـــه این مســـائل را درک کنیـــد. واقعیت این 
اســـت کـــه حـــال داوری خـــوب نیســـت و از 
نظر ذهنی فرســـوده شـــده ایم. آنقدر بر ســـر 
مـــا کوبیده اند که حـــال و روز ما این اســـت. 
۲۵ ســـال در ایـــن فوتبـــال قضـــاوت کـــردم 
اما در همـــه ایـــن ســـال ها، ۵۰۰ میلیون هم 

نگرفته ام و این شـــامل همه داوران می شود. 
این حق داوری ســـالم اســـت؟ ما برای حضور 
در یک بـــازی فوتبال باید مرخصـــی بگیریم 
اما ۴۸ ســـاعت قبل از آن بازی، هنوز خبری 
از داوری خـــود نداریـــم. بیـــژن حیـــدری بـــا 
بالاتریـــن تعـــداد داوری در لیـــگ برتـــر، ۱۰۰ 
میلیون هـــم نگرفته و همه اینهـــا توهین به 

جامعه داوری اســـت.«
ایـــن صحبت هـــا در شـــرایطی بیان شـــد که 
برخی  از همرنگ خواســـتند ایـــن موضوع را 
بـــه زمان دیگـــری موکول کند کـــه با واکنش 
تاج روبه رو شـــد و از آنها خواســـت تـــا اجازه 
بدهند این داور فوتبال کشـــورمان گلایه اش 

کند. ح  مطر را 

مراســـم رونمایی از البسه داوران فوتبال 
اســـتان تهـــران  در مرکـــز همایش هـــای 
بـــا  تهـــران  بهشـــتی  شـــهید  دانشـــگاه 
حضـــور مقامـــات فدراســـیون فوتبـــال، 
اداره کل ورزش و جوانان اســـتان تهران، 
 ، ن ا ر و ا د  ، ن تا پیشکســـو  ، مســـئولان
خبرنـــگاران، عکاســـان و اعضـــای هیأت 

فوتبـــال اســـتان تهـــران برگزار شـــد.
 در ایـــن مراســـم مهـــدی تـــاج، رئیـــس 
فدراســـیون فوتبال، علی جوادی، مدیر 
کل اداره ورزش و جوانان اســـتان تهران 
و مهـــدی محمدنبی، نایـــب رئیس اول 

فدراســـیون فوتبال حضور داشـــتند و در 
خـــلال برنامه بـــه ســـخنرانی پرداختند.

 ســـید میرشـــاد ماجدی، رئیـــس هیأت 
فوتبـــال اســـتان تهـــران که بانـــی اصلی 
برگـــزاری ایـــن مراســـم بـــود، در پایان از 
البســـه داوران کـــه قرار اســـت در فصل 
جدیـــد رقابت هـــای لیگ هـــای اســـتان 
تهـــران مـــورد اســـتفاده قـــرار بگیـــرد، 

رونمایـــی کرد.
۴۰۰ داور زن  ایـــن مراســـم حـــدود   در 
و مـــرد حضـــور داشـــتند و بـــا پوشـــیدن 
لباس های متحدالشـــکل جلـــوه زیبایی 

بـــه این مراســـم دادنـــد. برگـــزاری آیین 
رونمایی از البســـه داوران برای نخستین 
بـــار در تاریـــخ فعالیـــت فوتبال اســـتان 
تهـــران انجام شـــد کـــه این اقـــدام مورد 
توجه پیشکســـوتان داوری، مســـئولان و 
میهمانان ویژه این مراســـم قرار گرفت. 
در ادامـــه همچنیـــن، مراســـم تجلیـــل 
از داوران برگـــزار شـــد کـــه طبـــق برنامه 
از پیـــش طراحی شـــده از ســـوی ســـید 
میرشاد ماجدی، ریاســـت هیأت فوتبال 
اســـتان تهـــران از ۱۲ داور اســـتان تهران 

تجلیـــل به عمـــل آمد.

دانیـــال مـــرادی رئیـــس دپارتمـــان داوری 
و سرپرســـت کمیتـــه داوران فدراســـیون 
فوتبال در رابطه بـــا وضعیت داوری فوتبال 
بـــرای قضـــاوت در فصل جدید لیـــگ برتر، 
اظهـــار داشـــت: »کمیتـــه داوران هفتـــه 
گذشـــته جلســـاتی طولانی بـــرای انتخاب 
داوران داشت و معیارهای مختلفی را مورد 

بررســـی قرار داد.
 تصمیـــم گرفته شـــد کـــه بهترین هـــا برای 
قضـــاوت در لیـــگ برتـــر انتخاب شـــوند و 
بـــرای اولین بـــار ۱۸داور از لیـــگ یـــک بـــه 
عنـــوان داور وســـط و داور چهـــارم به لیگ 

برتـــر اضافه شـــده اند.«
ود  ور به خاطـــر  «  : د ا د مـــه  ا د ا ی  د مـــرا
کمـــک داور ویدیویی )VAR( نیـــاز مبرمی 
به استفاده بیشـــتر از داوران داریم. هفت 
داور وســـط بین المللـــی داریـــم که مدرک 
قضـــاوت در زمیـــن را گرفته انـــد و موعـــود 
بنیادی فر مدرک قضـــاوت در اتاق VAR را 
دارد. کارهای لایســـنس اتـــاق و قضاوت در 
داخـــل زمیـــن بـــرای ۱۶ داور و ۹ کمک داور 
بین المللـــی نیـــز انجـــام شـــده و منتظـــر 
ارزیابی نهایی هســـتیم.« رئیس دپارتمان 
داوری در مورد دســـتمزد داوران برای فصل 

جدیـــد لیـــگ برتر گفت: »ســـال گذشـــته 
آخرین رقم برای دســـتمزد داوران تصویب 
شـــده اســـت. تعیین این رقم با پیشـــنهاد 
کمیتـــه داوران بـــه دبیـــرکل فدراســـیون 
فوتبـــال و تصویـــب آن در هیـــأت رئیســـه 
انجـــام می شـــود. ایـــن کار در دســـتور کار 
اســـت و هر ســـال اتفاق می افتـــد. آخرین 
رقـــم شـــش میلیون و۲۰۰هزار تومـــان برای 
هر مســـابقه بـــود. کمیته صیانـــت قانونی 
دربـــاره بیانیه نویســـی تصویب کـــرد. ارکان 
قضایـــی بـــا باشـــگاه هایی که قبل یـــا بعد 
از بازی بیانیـــه بدهند، برخـــورد می کند.«

جلســـه کمیسیون ورزشـــی شورای 
تأمین استان تهران دیروز با حضور 
سیدکمال سادات، مدیرکل امنیتی 
و انتظامی اســـتاندار تهران، مهدی 
تـــاج، رئیـــس فدراســـیون فوتبال، 
علـــی جـــوادی، مدیـــرکل ورزش و 
جوانان اســـتان و ســـایر مســـؤولان 
دســـتگاه های  و  ورزش  وزارت  از 
تهـــران  اســـتانداری  در  مربوطـــه 

برگزار شـــد.
 ســـادات با اشـــاره به پیشـــنهادات 
ارائـــه شـــده مبنـــی بـــر اســـتفاده از 
ورزشـــگاه تختـــی بـــه عنـــوان محل 
برگـــزاری مســـابقات لیـــگ، عنوان 
کـــرد: »در ایـــن راســـتا نیازمند این 
هســـتیم که بـــا همراهی مناســـب، 
ایـــن ورزشـــگاه بـــرای بهره منـــدی 
مـــردم و ورزشـــکاران آماده شـــود.«
 او در ادامـــه با بیان اینکه ورزشـــگاه 
تختی از ســـال ۹۷ به بعد اســـتفاده 
نشـــده و دچار فرســـودگی اســـت، 
افـــزود: »عـــدم حفـــظ و نگهـــداری 

مناســـب ایـــن ورزشـــگاه بـــه دلایل 
مختلف مثـــل کمبود بودجه و عدم 
امکانـــات بوده که این فرســـودگی را 

رقم زده اســـت.«
 مشـــاور اســـتاندار تهران بـــا تأکید 
بـــر اینکه باید حرمت و شـــأن مردم 
حفـــظ و امکانـــات مناســـب بـــرای 
حضور آنان فراهم شـــود، بیان کرد: 
»اداره کل ورزش و جوانـــان اســـتان 
تهـــران هم اکنـــون بـــرای بازســـازی 
و تعمیـــر ایـــن ورزشـــگاه مشـــغول 
فعالیـــت اســـت و طـــی بازدیدی که 
کمیســـیون ورزشـــی از ایـــن مکان 

داشـــت مقـــرر شـــد کـــه بـــرای رفع 
نقایص اقدامـــات لازم صورت بگیرد 
و پس از بررســـی مجدد کمیسیون، 
تصمیمـــات مقتضـــی بـــرای نحـــوه 
برگـــزاری مســـابقات در ایـــن مکان 

اتخـــاذ و اعلام شـــود.«
مـــی  نتظا ا و  منیتـــی  ا کل  یـــر مد  
اســـتاندار تهران با اشـــاره بـــه اینکه 
ورزشـــگاه تختـــی گنجایـــش ۳۰هزار 
نفر را دارد، افـــزود: »این مکان برای 
بازی هـــای کم تماشـــاگر  برگـــزاری 
پس از رفع نقص و سایر موضوعات 

قابـــل اســـتفاده خواهـــد بود.«

کمال سادات: ورزشگاه تختی دچار فرسودگی است

حضور مربی ایرانی در لیگ انگلیس

محبی دستیار پریرا در واتفورد
جهانیـــار محبی از جملـــه مربیان 
ایرانـــی اســـت کـــه طـــی  جـــوان 
ســـال های اخیر در خارج از کشور 
مشـــغول فعالیت بـــوده و پله های 

ترقـــی را طی کرده اســـت.
 محبـــی که زمانی در تایلند و چین 
دســـتیار افشـــین قطبی بود، طی 
۳ســـال اخیـــر همـــکاری بـــا خاویر 
پریـــرای اســـپانیایی را تجربه کرده 

. ست ا
شـــانگهای پورت  و  هنـــان  در  او   
دســـتیار پریـــرا بـــود و توانســـت با 
ســـوپرلیگ  قهرمانـــی  دوعنـــوان 
چین را به دســـت بیـــاورد. محبی 
همچنیـــن بـــرای یـــک نیم فصـــل 

بـــه لوانتـــه رفـــت  همـــراه پریـــرا 
و حضـــور در لالیـــگا را بـــه عنـــوان 
اولیـــن مربـــی ایرانی تجربـــه کرد. 
حـــالا از انگلیـــس خبـــر می رســـد 
خاویـــر پریـــرا هدایت واتفـــورد در 
چمپیونشـــیپ را برعهـــده گرفتـــه 
و اعضـــای کادرفنـــی خـــود را نیـــز 
تعییـــن کرده اســـت. یکـــی از این 
مربیان جهانیار محبی اســـت. او 
قرار اســـت بزودی راهـــی انگلیس 
شـــود و رســـماً به کادرفنی واتفورد 
اضافـــه شـــود. جالـــب اینکـــه تنها 
چنـــد روز دیگـــر مســـابقات آغـــاز 
می شـــود و پریـــرا و محبـــی زمـــان 
اندکی بـــرای شـــناخت بازیکنان و 

همچنیـــن رســـاندن آنها بـــه فرم 
مطلـــوب دارنـــد. محبی کـــه جزو 
مربیـــان جـــوان فوتبال ایـــران در 
خارج از کشـــور اســـت، می کوشد 
تـــا نماینـــده موفقی بـــرای فوتبال 

ایـــران در انگلیس باشـــد.

عملکرد ضعیـــف ارکان اجرایـــی فوتبال 
در اجرای قوانین و مقررات وضع شـــده، 
باعـــث شـــده فوتبال ایـــران روزهـــای پر 
تنشـــی را پشـــت ســـر بگـــذارد، البته که 
مســـئولان فدراســـیون فوتبال و سازمان 
لیگ معتقدنـــد قوانین و مقررات اعمال 
شـــده توسط آنها با ســـاختارهای جهانی 
همخوانـــی کامـــل دارد و هیـــچ نقدی به 
آنهـــا وارد نیســـت اما آنچه ایـــن روزها در 

فوتبـــال ایـــران دیـــده می شـــود بحران، 
تنش و کشـــمکش میان تیم های حاضر 
در مســـابقات با مسئولان سازمان لیگ و 

فدراســـیون فوتبال است.
در شـــرایطی کـــه تـــا شـــروع رقابت های 
لیگ بیســـت و چهـــارم تنها هشـــت روز 
باقـــی مانـــده اســـت، میـــزان تنـــش در 
فوتبـــال ایران بـــه بالاترین ســـطح خود 
رســـیده تـــا ایـــن واقعیت برملا شـــود که 

فوتبال ایـــران در آســـتانه شـــروع لیگی 
پر خبر، مملو از حاشـــیه قـــرار گرفته که 
قطعاً خبـــری از آرامـــش و هیجان در آن 
وجود ندارد. بیانیه نویســـی باشـــگاه های 
اســـتقلال و پرســـپولیس علیـــه یکدیگر 
نشـــانه بارز ایـــن بحران اســـت، البته که 
گفتـــه می شـــود ســـپاهان و تراکتـــور نیز 
بـــه زودی وارد ایـــن معرکه خواهند شـــد 
تـــا پیـــش از بـــه صـــدا درآمـــدن ســـوت 

آغاز مســـابقات تنـــش بـــه بالاترین حد 
ممکن برســـد.

در حالـــی کـــه مدیـــران ســـازمان لیگ و 
مســـئولان برگزارکننـــده مســـابقات بـــه 
دفعـــات ادعـــا کردنـــد در لیـــگ جدیـــد 
خبری از اعتراض و جنجال نیســـت، اما 
بـــا مرور جنجال هـــای دو هفته اخیر این 
واقعیـــت تلـــخ برملا می شـــود کـــه عدم 
ثبـــات در تصمیم گیری و نبـــود قاطعیت 

در مدل قانونگذاری مســـئولان ســـازمان 
لیگ و رفتارهای ســـلیقه ای ســـبب شده 
هر فـــرد یـــا باشـــگاهی صرفـــاً در جهت 
دســـتیابی به منافـــع خود اقـــدام کند تا 
بلبشـــویی بزرگ در فوتبال ایران شـــکل 
گیـــرد. اتفاقـــی کـــه لـــذت فوتبـــال را به 
کلی بـــرای افکارعمومی از بیـــن می برد و 
باعـــث افزایش تنـــش و بداخلاقی میان 

هواداران خواهد شـــد.

 دستاورد مدیریت ضعیف 
در آستانه شروع لیگ

جنگ بیانیه ها

ورود ارکان قضایی به موضوع بیانیه نویسیرونمایی از البسه داوران فوتبال تهران

کماکان هیچ چیز قطعی نیست

فوتبال ایران گروگان فاجعه سوءمدیریت

هدایـــت ممبینی، دبیرکل فدراســـیون فوتبـــال دیروز 
در ســـمینار دانش افزایـــی پیش فصـــل داوران فوتبال 
کشـــور گفـــت: »تیـــم ملـــی تاکنـــون بـــه فینـــال جام 
جهانـــی و المپیـــک نرفته اســـت امـــا داوران ایرانی در 
ایـــن بازی های مهـــم قضـــاوت کرده انـــد. داوران ما در 
بخش هایـــی از فوتبـــال مـــا جلوتـــر هســـتند. فوتبال 
کشـــور همیشـــه مدیـــون داوران خوب بوده اســـت. 
داور بایـــد تمرین کنـــد، آرامش، تغذیه مناســـب و. .. 

داشـــته باشـــد تـــا بتوانـــد ۹۰ دقیقـــه بـــازی را قضاوت 
کنـــد.« او تصریح کـــرد: »حساســـیت زیادی نســـبت 
بـــه مســـابقات فوتبـــال وجـــود دارد و داوران باید قدر 
خودشـــان را بدانند. انتظار داریم که داوران با نهایت 
دقـــت بازی ها را قضـــاوت کننـــد. در تمـــام لیگ های 
کشـــور حتی در رده های پایه اعتراض بـــه داوری وجود 
 VAR دارد.« ممبینـــی گفـــت: »بـــرای ورود سیســـتم
تلاش های بســـیار زیادی شـــد و حدود ۵۰ تا ۶۰ کشـــور 

این سیســـتم را دارند. با توجه بـــه تحریم ها واقعاً یک 
امـــر غیرممکن را ممکن کردیم. جلســـات و مذاکرات 
زیـــادی داشـــتیم. اگر تمـــام اتفاقات طبـــق زمانبندی 
رخ دهـــد، شـــاید ما جزو معدود کشـــورهایی باشـــیم 
که بیشـــترین تعـــداد دســـتگاه VAR را وارد خواهیم 
کرد. ســـعی می کنیم تمـــام بازی های نیـــم فصل دوم 
با VAR برگزار شـــود. مـــا تصمیم داریم تـــا بیش از ۱۰ 

دســـتگاه VAR وارد کنیم.«

ممبینی: سعی می کنیم تمام بازی های نیم فصل دوم با VAR برگزار شود

مسئولان 
فدراسیون 

فوتبال در 
موضوع 
VAR و 

ورزشگاه ها 
با قاطعیت 

صحبت 
نمی کنند 
و همیشه 
معضلات 

را به آینده 
موکول 

می کنند

هرســـاله لیگ برتر فوتبال کشورمان 
با وجـــود چالش های بســـیار برگزار 
آغـــاز  شـــده و حـــالا و در آســـتانه 
بیســـت و چهارمین دوره لیگ برتر، 
موضوع مـــکان برگزاری مســـابقات 
و همچنیـــن VAR هـــم به هـــزاران 
ابهامـــات موجـــود بـــرای تیم هـــای 
لیـــگ برتـــری تبدیل شـــده اســـت.  
در روزهای اخیـــر در خصوص بحث 
در  ورزشـــگاه ها  استانداردســـازی 
کشـــور، نام ورزشـــگاه های بســـیاری 
بـــه گـــوش رســـید و ورزشـــگاه های 
 ) ع ( رضـــا مـــام  ا  ، ن تهـــرا تختـــی 
س  قد شـــهر ی  ا شـــهد  ، مشـــهد
تهـــران، دســـتگردی تهـــران، امـــام 
خمینی اراک و سردارآزادگان قزوین 
دیدارهـــای  برگـــزاری  کاندیـــدای 
خانگـــی اســـتقلال و پرســـپولیس 
بودنـــد امـــا تاکنون میزبانـــی یکی از 
این ورزشـــگاه ها قطعی نشده است. 
در ســـوی مقابل هـــم صحبت های 
زیادی در خصـــوص ورود کمک داور 
ویدیویـــی به لیگ برتر مطرح شـــد 
کـــه البته یک دســـتگاه VAR دیروز 
وارد کشور شـــد اما مشخص نشده 
که قرار اســـت چـــه زمانـــی از آن در 

لیگ برتر اســـتفاده شود. 
 VAR بحـــث انتخاب ورزشـــگاه ها و
بـــرای جـــولان مدیـــران  فرصتـــی 
فدراسیون شده است و در روزهای 

اخیر مسئولان بسیاری در خصوص 
اینکـــه اســـتقلال و پرســـپولیس در 
کـــدام ورزشـــگاه میزبانـــی خواهند 
کمـــک داور  زمانـــی  چـــه  و  کـــرد 
ویدیویـــی وارد کشـــور می شـــود، 

اظهـــار نظـــر کردند. 
مســـئولان فدراســـیون فوتبـــال در 
بـــا  VAR و ورزشـــگاه ها  موضـــوع 
و  نمی کننـــد  صحبـــت  قاطعیـــت 
آینـــده  بـــه  را  همیشـــه معضـــلات 

می کننـــد. موکـــول 
 در موضـــوع VAR از همـــان پایان 
لیـــگ بیست وســـوم ایـــن موضوع 
مطرح شـــد که برگزاری لیگ آینده 
با VAR قطعی اســـت کـــه البته این 
موضـــوع نه تنهـــا عملی نشـــد بلکه 
حـــالا صحبـــت از این اســـت که در 
نیم فصـــل دوم، مســـابقات لیگ با 
VAR برگزار می شـــود، موضوعی که 
با توجـــه بـــه وعده هـــای نخ نمایی 
کـــه مســـئولان همیشـــه می دهند، 
بعیـــد بـــه نظـــر می رســـد و در واقع 
می تـــوان گفـــت کـــه هیـــچ چیـــز 
در ایـــن فوتبـــال قطعـــی نیســـت.  
کمبودها در فوتبال موضوع تازه ای 
نیســـت چرا که هرســـاله لیگ برتر 
با ایـــن موضوع مواجه بـــود و هیچ 
تلاشـــی بـــرای رفـــع ایـــن کمبودها 

انجام نشـــد.
  در این شـــرایط و با توجه به تأکید 
ای اف ســـی برای تجهیز ورزشگاه ها 
و امکانات برای برگـــزاری لیگ برتر 
آیـــا می تـــوان امیـــدوار بود کـــه این 
کمبودهـــا از بین بـــرود تـــا فوتبال 
روی خـــوش خـــود را به هـــواداران 
بســـیار خود در کشـــورمان نشـــان 

؟ هد د

گزارش یک

محمد محمدی سدهی
روزنامه نگار

در روزهای گذشته مسئولان فدراسیون 
خصوص  در  زیادی  وعده های  فوتبال 
استفاده از VAR در لیگ بیست و چهارم 
ن  تاکنو ه ها  وعد ین  ا لبته  ا که  ند  د ا د
عملی نشده است؛ چرا که مسئولان در 
جدیدترین اظهارات خود اعلام داشتند 
برتر  لیگ  مسابقات  دوم  نیم فصل  که 
خواهد  برگزار  ویدیویی  داور  کمک  با 
شد. بر این اساس روز دوشنبه مهدی 
اعلام  فوتبال  فدراسیون  رئیس  تاج، 
داشت که نخستین محموله VAR بامداد 
این  البته  که  شد  کشور  وارد  سه شنبه 
وعده تاج عملی شد. در این بین قرار 
بر این است که این دستگاه کمک داور 
ویدیویی در ورزشگاه امام خمینی)ره( 
اراک مستقر شود تا این ورزشگاه به عنوان 
این  از  استفاده  در  ورزشگاه  نخستین 
تکنولوژی در ایران معرفی شود. علاوه بر 
این قرار بر این است که دیداری بین تیم 
امید آلومینیوم اراک با یکی از تیم های 
 VAR لیگ برتری برگزار شود تا لایسنس

دریافت شود.

چشم فوتبال بهVARروشن شد

 اراک نخستین ورزشگاه مجهز به 
سامانه کمک داور ویدیویی 

برش

واکنش


